
 

ANDØY KOMMUNE 

 

 

Møteprotokoll 
for 

KOMMUNESTYRET 

 
 

Møtedato: 11.10.2021 Møtetid: Kl. 11:00 - 17:00 
Møtested: KOMMUNESTYRESALEN Saksnr.: 96/2021 – 110/2021 

 
 
Møtende Medlemmer Parti 
Anitha Bendiksen AP 
Kjell Are Johansen AP 
Tommy Søberg AP 
Matz Abrahamsen H 
Arne Robert Svendsen MDG 
Jakop Mortensen SP 
Kjell-Gunnar Myrseth SP 
Knut Nordmo SP 
Lill Pettersen SP 
Odd Arne Andreassen SP 
Per Kristian Elvan SP 
Rune Stave SP 
Stine Lundemo SP 
Tone Grav SP 
Tore Benjaminsen SP 
Torfinn Bø SP 
Yngve Laukslett SP 
Lill Inger Tyvold Berg-Olsen SV 
 
Forfall meldt fra følgende 
medl. 

Parti Følgende varamedl. 
møtte 

Parti 

Kurt Spjelkavik SP Stein Bjørnar Hansen SP 
Marita Thanke Hansen SP Trude Haug SP 
Jitse Jonathan Buitink SV John Helmersen SV 
Anders Stave MDG Malin Abrahamsen MDG 
Halvar Rønneberg FRP Robert Hagen FRP       
 

 
 

Møteleder: Ordfører Knut A. Nordmo 
Fra adm. møtte: Fungerende rådmann Sveinung Ellingsen, økonomisjef Eva N. 

Fagermyr, teknisk sjef John Petter Karlsen, enhetsleder Beathe 
Andersen, enhetsleder Mette Larsen, leder NAV-Andøy Eirin 
Fjellvang, rektor Monica Baraa, programleder Samskap Brita 
Erlandsen og formannskapssekretær Greta Jacobsen 
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Rett utskrift: 
 
Jeg bekrefter med dette at utskriften er ført i samsvar med det som ble bestemt i møtet. 
 
 

   

   
                                                            Knut A. Nordmo 
                                                                   ordfører 
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Sakliste 
 

Sak nr. Sakstittel  

96/2021 Godkjenning av innkalling  

97/2021 Godkjenning av saksliste  

98/2021 Godkjenning av møteprotokoll  

99/2021 Referatsaker  

100/2021 Dispensasjon fra kommuneplanens arealdel - Utvidelse av 
kontorbygning til LNS - Eiendommen 20/151 

 

101/2021 Dispensasjon fra reguleringsplan for gamle Bleik - 
Oppføring av grillhytte på kommunal eiendom i havna på 
Bleik - Puffin Safari AS 

 

102/2021 Søknad om dispensasjon fra kommuneplanens arealdel - 
Formålsendring av landbruksareal - Fradeling av eldre 
driftsbygning på eiendommen 21/23 og 70 

 

103/2021 DETALJERGULERINGSPLAN ÅSE NÆRINGSOMRÅDE, 
PLAN-ID 1871-202002 SLUTTBEHANDLING OG VEDTAK 

 

104/2021 Veipakke Vesterålen  

105/2021 PLAN FOR EIERSKAPSKONTROLL 2020 - 2023 - 
ENDRINGER 

 

106/2021 SØKNAD OM FRITAK FRA POLITISKE VERV - JOHN-
PETTER KARLSEN 

 

107/2021 SØKNAD OM FRITAK FRA POLITISKE VERV - ANDERS 
STAVE 

 

108/2021 Avviksrapportering drift pr 31.08.2021  

109/2021 Spørsmål og interpellasjoner  

110/2021 ETABLERING AV FELLES ENERGISELSKAP I 
VESTERÅLEN - UTTALELSE 
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Ordføreren ønsket velkommen til møtet og tilbake til kommunestyresalen. 

Kulturinnslag:  Fyr Laus 

Ordføreren informerte om at rådmannen er midlertidig og delvis indisponert som følge av at 

hans kone, gravid med tvillinger, er innlagt på Nordlandssykehuset i Bodø. Det er foreløpig 

uklart når rådmannen vil være tilbake i full jobb. I hans fravær vil Sveinung Ellingsen fungere 

som rådmann. 

 

96/2021: Godkjenning av innkalling 
 

Forslag til vedtak: 

Innkallingen godkjennes uten merknader. 

 
 
Kommunestyret 11.10.2021: 
 
Behandling: 
 
 
KS- 96/2021 Vedtak: 

Innkallingen ble godkjent uten merknader. 

 
 
 
97/2021: Godkjenning av saksliste 
 

Forslag til vedtak: 

Sakslisten godkjennes som den foreligger. 
 
 
Kommunestyret 11.10.2021: 
 
Behandling: 
 

Ordføreren foreslo følgende endringer: 
 

· Sak 109/2021 – Spørsmål og interpellasjoner behandles som første sak. 
· Det avholdes møte i formannskapet for å gjøre innstilling til sak 108/2021 

Avviksrapportering drift pr. 31.08.21. 
· Sak108/2021 Avviksrapportering drift pr. 31.08.21 flyttes frem og behandles 

som første sak etter sak 109/2021. 
 
Matz Abrahamsen (H) la frem forslag om at uttalelse angående energiselskap i Vesterålen 
ble satt opp på sakslisten. Forslaget ville bli omdelt i løpet av møtet. 
 
Kommunestyret samtykket til forslaget. 
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Rune Stave (SP) varslet spørsmål angående kommunestyrerepresentanter som arbeidsgivere 
Arne Robert Svendsen (MDG) varslet spørsmål om Andøy Energi AS 
Arne Robert Svendsen (MDG) varslet spørsmål om avløpsrensing ved sykehjemmet på Åse 
 
 
 
KS- 97/2021 Vedtak: 

Sakslisten ble godkjent. 

 
Lill Inger Tyvold Berg-Olsen (SV) fratrådte. 
Rita Nilssen (SV) tiltrådte. 
 
98/2021: Godkjenning av møteprotokoll 
 

Forslag til vedtak: 

Møteprotokollen 21.06.21 godkjennes som den foreligger. 

 
 
Kommunestyret 11.10.2021: 
 
Behandling: 
 

Kjell-Are Johansen (AP) viste til forslag fra Tone Grav (SP) i forbindelse med interpellasjon i 
kommunestyret den 12.04.21 angående byggesaksbehandling for garasje i Risøyhamn, og 
etterlyste sak til kommunestyret om Arne Robin Iversens mulighet for å anke sin sak.  Han 
viste også til etterlysing av det samme i kommunestyremøte den 18.05.21, hvor ordføreren 
bekreftet at sak ville bli lagt frem i et senere møte i kommunestyret. 
 
Ordføreren svarte at han anser saken som ferdig behandlet av administrasjonen i 
kommunen, og at ordfører har orientert interpellanten om at konklusjonen er at det ikke er 
grunnlag for ny klagesaksbehandling. 
 
Kjell-Are Johansen (AP) viste til protokollen for kommunestyremøte den 18.05.21 og ba på 
nytt om at det blir lagt frem sak for kommunestyret.  
 
Ordføreren svarte at til tross for administrasjonens konklusjon om at saken er avsluttet 
vil ny sak med vurdering av spørsmålet bli lagt frem for politisk behandling i kommunestyret. 
 
 
 
KS- 98/2021 Vedtak: 

Møteprotokollen 21.06.21 godkjennes som den foreligger. 
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99/2021: Referatsaker 
 
Forslag til vedtak: 

Nr. 1  Halvårsrapport SAMSKAP 
Nr. 2 Stortingsvalget 2021  - valgprotokoll for valgstyret i Andøy  
Nr. 3 Halvårsrapport, første halvår 2021 - Andøy Frivilligsentral 
Nr. 4 Brev fra Venneforeningen for ABBS, dat. 18.06.21, angående lovbestemt tilbud om 
ergoterapeut i Andøy 
Nr. 5 Referat fra møte den 28.05.21 i Råd for personer med nedsatt funksjonsevne 
Nr. 6 Referat fra møte den 17.06.21 i Råd for personer med nedsatt funksjonsevne 
Nr. 7 Referat fra møte den 15.06.21 i Eldrerådet 
Nr. 8 Referat fra møte den 23.09.21 i Eldrerådet 
Nr. 9 Referat fra møte den 30.09.21 i Råd for personer med nedsatt funksjonsevne  

 

Referatene tas til etterretning. 

 
 
Kommunestyret 11.10.2021: 
 
Behandling: 
 

Referatsak nr. 1 
John Helmersen (SV) viste til tidligere beslutning i kommunestyret om at det i Andøy skulle 
arrangeres fiskeripolitisk konferanse, og etterlyste på nytt en slik konferanse. 
 
Ordføreren svarte at han ville finne ut hva som er gjort, og hva det er konkludert med å 
komme tilbake med svar på dette. 
 
Referatsak nr. 9 
Yngve Laukslett (SP) opplyste at rådet flere ganger har etterlyst oppfølging fra 
administrasjonen. Til dette møtet var det avtalt orientering via telefon, men orienteringen 
uteble.  Han stilte spørsmål hvorfor orienteringen ikke ble gjennomført. 
 
Rådmannen kunne ikke svare på dette og vil komme tilbake med svar. 
 
 
 
KS- 99/2021 Vedtak: 

Referatene tas til etterretning. 

 
 
 
100/2021: Dispensasjon fra kommuneplanens arealdel - Utvidelse av kontorbygning til 
LNS - Eiendommen 20/151 
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Forslag til vedtak: 
Andøy kommune innvilger dispensasjon fra krav i kommuneplanens arealdel om detaljregulering for 
næringsområde N27 - Dragnes for å tillate utvidelse av kontorbygningen til LNS på Strandland.  
 
Vilkår ved dispensasjon: 
LNS må innen 2 år starte reguleringsplanprosess for næringsområdet N27. 
 
 
 
 
Formannskapet 27.09.2021: 
 
Behandling: 
 

Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
FS- 114/2021 Vedtak: 

Andøy kommune innvilger dispensasjon fra krav i kommuneplanens arealdel om 
detaljregulering for næringsområde N27 - Dragnes for å tillate utvidelse av kontorbygningen 
til LNS på Strandland.  
 
Vilkår ved dispensasjon: 
LNS må innen 2 år starte reguleringsplanprosess for næringsområdet N27. 
 
 
Kommunestyret 11.10.2021: 
 
Behandling: 
 

Votering: 
Enstemmig vedtatt. 
 
KS- 100/2021 Vedtak: 

Andøy kommune innvilger dispensasjon fra krav i kommuneplanens arealdel om 
detaljregulering for næringsområde N27 - Dragnes for å tillate utvidelse av kontorbygningen 
til LNS på Strandland.  
 
Vilkår ved dispensasjon: 
LNS må innen 2 år starte reguleringsplanprosess for næringsområdet N27. 
 
 
 
 
 
101/2021: Dispensasjon fra reguleringsplan for gamle Bleik - Oppføring av grillhytte på 
kommunal eiendom i havna på Bleik - Puffin Safari AS 
 
Forslag til vedtak: 
Andøy kommune innvilger midlertidig dispensasjon, med varighet på 5 år, fra reguleringsplan for 
gamle Bleik for å tillate oppføring av grillhytte i havna på Bleik. 
 
Andøy kommune inngår avtale om bruk av grunn med Puffin Safari AS.  
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Formannskapet 27.09.2021: 
 
Behandling: 
 

Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
FS- 115/2021 Vedtak: 

Andøy kommune innvilger midlertidig dispensasjon, med varighet på 5 år, fra 
reguleringsplan for gamle Bleik for å tillate oppføring av grillhytte i havna på Bleik. 
 
Andøy kommune inngår avtale om bruk av grunn med Puffin Safari AS.  
 
 
Kommunestyret 11.10.2021: 
 
Behandling: 
 

Votering: 
Enstemmig vedtatt. 
 
KS- 101/2021 Vedtak: 

Andøy kommune innvilger midlertidig dispensasjon, med varighet på 5 år, fra 
reguleringsplan for gamle Bleik for å tillate oppføring av grillhytte i havna på Bleik. 
 
Andøy kommune inngår avtale om bruk av grunn med Puffin Safari AS.  
 
 
 
 
102/2021: Søknad om dispensasjon fra kommuneplanens arealdel - Formålsendring av 
landbruksareal - Fradeling av eldre driftsbygning på eiendommen 21/23 og 70 
 
Forslag til vedtak: 
Kommunestyret i Andøy innvilger dispensasjon fra LNFR-formålet i kommuneplanens areadel for 
deling av eiendommen 21/23 og 70, med inntil 0,6 dekar bebygd med fjøs, som tilleggstomt til 
eiendommen 21/257. 
 
 
 
Formannskapet 27.09.2021: 
 
Behandling: 
 

Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
FS- 116/2021 Vedtak: 

Kommunestyret i Andøy innvilger dispensasjon fra LNFR-formålet i kommuneplanens 
areadel for deling av eiendommen 21/23 og 70, med inntil 0,6 dekar bebygd med fjøs, som 
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tilleggstomt til eiendommen 21/257. 
 
Kommunestyret 11.10.2021: 
 
Behandling: 
 

Votering: 
Enstemmig vedtatt. 
 
KS- 102/2021 Vedtak: 

Kommunestyret i Andøy innvilger dispensasjon fra LNFR-formålet i kommuneplanens 
areadel for deling av eiendommen 21/23 og 70, med inntil 0,6 dekar bebygd med fjøs, som 
tilleggstomt til eiendommen 21/257. 
 
 
 
103/2021: DETALJERGULERINGSPLAN ÅSE NÆRINGSOMRÅDE, PLAN-ID 1871-
202002 SLUTTBEHANDLING OG VEDTAK 
 
Forslag til vedtak: 
 
Detaljreguleringsplan for Åse næringsområde plan-ID 1871-202002 med tilhørende 
reguleringsbestemmelser vedtas med hjemmel i plan- og bygningslovens § 12-12.  
 
 
 
Formannskapet 27.09.2021: 
 
Behandling: 
 

Tone Grav (SP) ba om vurdering av sin habilitet som ansatt hos Karstein Kristiansen 
Entreprenør AS.  Hun fratrådte under behandlingen, 6 representanter var til stede. 
Ordføreren anbefalte at Tone Grav (SP) ble erklært habil. 
 
Votering: 
Tone Grav (SP) erklæres habil. 
 
Tone Grav (SP) tiltrådte, 7 representanter var til stede. 
 
Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
FS- 117/2021 Vedtak: 

Detaljreguleringsplan for Åse næringsområde plan-ID 1871-202002 med tilhørende 
reguleringsbestemmelser vedtas med hjemmel i plan- og bygningslovens § 12-12.  
 
 
Kommunestyret 11.10.2021: 
 
Behandling: 
 

John Helmersen (SV) ba om vurdering av sin habilitet som eier av eiendommen som grenser 
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til næringsområdet som skal reguleres. Han fratrådte under behandlingen, 22 
representanter var til stede. 
 
Tone Grav (SP) ba om vurdering av sin habilitet som ansatt hos Karstein Kristiansen 
Entreprenør AS.  Hun fratrådte under behandlingen, 21 representanter var til stede. 
 
Ordføreren anbefalte at John Helmersen (SV) ble erklært habil. 
Ordføreren anbefalte at Tone Grav (SP) ble erklært habil. 
 
Votering: 
John Helmersen (SV) erklæres habil. 
Tone Grav (SP) erklæres habil. 
 
John Helmersen (SV) og Tone Grav (SP) tiltrådte, 23 representanter var til stede. 
 
Votering: 
Enstemmig vedtatt. 
 
 
KS- 103/2021 Vedtak: 

Detaljreguleringsplan for Åse næringsområde plan-ID 1871-202002 med tilhørende 
reguleringsbestemmelser vedtas med hjemmel i plan- og bygningslovens § 12-12.  
 
 
 
104/2021: Veipakke Vesterålen 
 
Forslag til vedtak: 
Andøy kommune stiller seg bak Veipakke Vesterålen og velger kommunegrensen mellom Sortland og 
Andøy kommuner på FV82 som startpunkt for Veipakke Vesterålen i Andøy kommune. 
 
 
 
Formannskapet 27.09.2021: 
 
Behandling: 
       
 
Tone Grav (SP) la på vegne av SP frem følgende tilleggsforslag: 
Andøy kommune vil på lik linje med de andre kommunene i Vesterålen bidra økonomisk til 
nødvendig utredning av samferdselen i Vesterålen med kr 20,- pr. innbygger. Fremkommet beløp 
belastes avsetning til fond. 
 
 
  
Jitse Buitink (SV) la på vegne av SV og AP frem følgende forslag: 
Foreslår å utsette sak 118/2021 for å gi rådmannen bedre tid til å gi et sikrere grunnlag. 
 

Votering: 
Utsettelsesforslaget fremlagt av Jitse Buitink (SV) på vegne av SV og AP falt med 2 stemmer 
for og 5 stemmer mot. 
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Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret for rådmannens forslag. 
Innstilling til kommunestyret for tilleggsforslaget fremlagt av Tone Grav (SP) på vegne av SP, 
som fikk 5 stemmer for og 2 stemmer mot. 
 
FS- 118/2021 Vedtak: 

Andøy kommune stiller seg bak Veipakke Vesterålen og velger kommunegrensen mellom 
Sortland og Andøy kommuner på FV82 som startpunkt for Veipakke Vesterålen i Andøy 
kommune. 
 
Andøy kommune vil på lik linje med de andre kommunene i Vesterålen bidra økonomisk til 
nødvendig utredning av samferdselen i Vesterålen med kr 20,- pr. innbygger. Fremkommet 
beløp belastes avsetning til fond. 
 
 
Kommunestyret 11.10.2021: 
 
Behandling: 
 

Votering: 
Første avsnitt: 
Enstemmig vedtatt. 
 
Andre avsnitt: 
Vedtatt med 15 stemmer for og 8 stemmer mot. 
 
 
KS- 104/2021 Vedtak: 

Andøy kommune stiller seg bak Veipakke Vesterålen og velger kommunegrensen mellom 
Sortland og Andøy kommuner på FV82 som startpunkt for Veipakke Vesterålen i Andøy 
kommune. 
 
Andøy kommune vil på lik linje med de andre kommunene i Vesterålen bidra økonomisk til 
nødvendig utredning av samferdselen i Vesterålen med kr 20,- pr. innbygger. Fremkommet 
beløp belastes avsetning til fond. 
 
 
 
105/2021: PLAN FOR EIERSKAPSKONTROLL 2020 - 2023 - ENDRINGER 
 
Forslag til vedtak: 
 
Kontrollutvalget har i møte 09.06.21 gitt slik enstemmig innstilling til kommunestyret: 
 
Kommunestyret vedtar følgende endringer i plan for eierskapskontroll for perioden 2020 – 2023: 
 
 Pkt. 1 gis følgende ordlyd: 
 

1. Kommunestyret vil be om at det i inneværende valgperiode blir foretatt eierskapskontroll i 
følgende kommunalt/interkommunalt eide selskaper: 
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· Vesterålen Vekst AS 
· Andøy Energi AS  
· Reno Vest IKS 

 
 

Pkt. 2 gis følgende ordlyd: 
 

2. Eierskapskontroll innebærer å kontrollere om den som utøver kommunens eller 
fylkeskommunens eierinteresser, gjør dette i samsvar med lover og forskrifter, 
kommunestyrets eller fylkestingets vedtak og anerkjente prinsipper for eierstyring. 

 
 
Kommunestyret 11.10.2021: 
 
Behandling: 
 

Kjell-Are Johansen (AP) ba om vurdering av sin habilitet som leder for et av selskapene det 
skal gjøres vedtak for.  Han fratrådte under behandlingen, 22 representanter var til stede. 
 
Ordføreren anbefalte at Kjell-Are Johansen (AP) ble erklært inhabil. 
 
Votering: 
Kjell-Are Johansen (AP) erklæres inhabil. 
 
Malin Abrahamsen (MDG) gjorde oppmerksom på skrivefeil i saken for et av selskapene som 
det skal foretas eierskapskontroll for. Det skal stå Andøy Energi Holding AS og ikke Andøy 
Energi AS.  Ordføreren svarte at dette ville bli rett opp i protokollen. 
 
Tommy Lyngra Søberg (AP) ba om vurdering av sin habilitet som styremedlem i Andøy Energi 
Holding AS.  Han fratrådte under behandlingen, 21 representanter var til stede. 
 
Ordføreren anbefalte at Tommy Lyngra Søberg (AP) ble erklært inhabil. 
 
Votering: 
Tommy Lyngra Søberg (AP) erklæres inhabil. 
 
Votering: 
Enstemmig vedtatt. 
 
KS- 105/2021 Vedtak: 

Kommunestyret vedtar følgende endringer i plan for eierskapskontroll for perioden 2020 – 
2023: 
 
 Pkt. 1 gis følgende ordlyd: 
 

1. Kommunestyret vil be om at det i inneværende valgperiode blir foretatt 
eierskapskontroll i følgende kommunalt/interkommunalt eide selskaper: 
· Vesterålen Vekst AS 
· Andøy Energi Holding AS  
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· Reno Vest IKS 

 
 

Pkt. 2 gis følgende ordlyd: 
 

2. Eierskapskontroll innebærer å kontrollere om den som utøver kommunens eller 
fylkeskommunens eierinteresser, gjør dette i samsvar med lover og forskrifter, 
kommunestyrets eller fylkestingets vedtak og anerkjente prinsipper for eierstyring.  

 
 
Kjell-Are Johansen (AP) og Tommy Lyngra Søberg (AP) tiltrådte, 23 representanter var til 
stede. 
 
106/2021: SØKNAD OM FRITAK FRA POLITISKE VERV - JOHN-PETTER KARLSEN 
 
Forslag til vedtak: 
 
 

Andøy kommunestyre innvilger John-Petter Karlsen (SP) fritak fra samtlige politiske verv ut 
kommunestyreperioden, jf. Vl. § 3-3 tredje ledd, Kl. § 7-2, andre ledd b) og Kl. § 7-9, første 
ledd: 
 
 

a. Kommunestyret 

Varamedlem nr. 2. Øvrige varamedlemmer rykker opp en plass.  
b. Styret for Andøy Havn – leder 

Som ny leder for Andøy Havn KF velges: 

------------------------------ 

c. Partssammensatt utvalg (PU) – Personlig varamedlem for Kurt Spjelkavik 

Som nytt personlig varamedlem for Kurt Spjelkavik velges: 

----------------------------- 

 
 
Kommunestyret 11.10.2021: 
 
Behandling: 
 

Ordføreren viste til punkt b og c og informerte om at det ikke foreligger forslag på ny leder 
for Andøy Havn og nytt varamedlem til Partssammensatt utvalg (PU).  Han foreslo at 
fritakssøknaden ble behandlet i dette møtet og at det i et senere møte blir foretatt 
suppleringsvalg til Andøy Havn og PU.  
 
Kommunestyret samtykket til forsalget. 
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Votering: 
Enstemmig vedtatt.  
 
 
 
KS- 106/2021 Vedtak: 

Andøy kommunestyre innvilger John-Petter Karlsen (SP) fritak fra samtlige politiske verv ut 
kommunestyreperioden, jf. Vl. § 3-3 tredje ledd, Kl. § 7-2, andre ledd b) og Kl. § 7-9, første 
ledd. 
 

a. Kommunestyret 
Fritak som varamedlem nr. 2. Øvrige varamedlemmer rykker opp en plass.  

 
 
 
 
 
107/2021: SØKNAD OM FRITAK FRA POLITISKE VERV - ANDERS STAVE 
 
Forslag til vedtak: 
 
Andøy kommunestyre kan ikke se at det er grunnlag for å innvilge Anders Stave (MDG) fritak fra sine 
politiske verv i Andøy kommune, jfr. Kommuneloven § 7-9, og han innvilges derfor ikke fritak. 
 
 
 
 
Kommunestyret 11.10.2021: 
 
Behandling: 
 

Votering: 
Vedtatt med 21 stemmer for og 2 stemmer mot. 
 
KS- 107/2021 Vedtak: 

Andøy kommunestyre kan ikke se at det er grunnlag for å innvilge Anders Stave (MDG) fritak 
fra sine politiske verv i Andøy kommune, jfr. Kommuneloven § 7-9, og han innvilges derfor 
ikke fritak. 
 
 
 
108/2021: Avviksrapportering drift pr 31.08.2021 
 
Forslag til vedtak: 
 
 

1. Kommunestyret tar avviksrapport pr. 31.08.21 til orientering.  
2. Kommunestyret forutsetter at det iverksettes tiltak for å komme i balanse ved året slutt. 
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Formannskapet 27.09.2021: 
 
Behandling: 
  
Ordføreren la frem følgende forslag: 
Formannskapet får orientering om saken i dette møtet. Saken utsettes og behandles i ekstraordinært 
møte i formannskapet den 11.10.21. 
 
 

Votering: 
Utsettelsesforslaget fremlagt av ordføreren enstemmig vedtatt. 
Rådmannen, økonomisjefen og teknisk sjef orienterte og svarte på spørsmål. 
 
FS- 119/2021 Vedtak: 

Saken utsettes og behandles i ekstraordinært møte i formannskapet den 11.10.21. 
 
Formannskapet 11.10.2021: 
 
Behandling: 
 

Økonomisjef Eva N. Fagermyr orienterte om saken og svarte på spørsmål. 
 
Votering: 
Enstemmig innstilling til kommunestyret. 
 
 
FS- 122/2021 Vedtak: 

1. Kommunestyret tar avviksrapport pr. 31.08.21 til orientering.  
2. Kommunestyret forutsetter at det iverksettes tiltak for å komme i balanse ved året slutt. 
 

 

 
 
Kommunestyret 11.10.2021: 
 
Behandling: 
 

Økonomisjef Eva N. Fagermyr orienterte om saken og svarte på spørsmål. 
Lill Pettersen (SP) stilte spørsmål om fordelingen av mottatt beløp på kr 6,4 mill., hvor stor 
andel utgjør skatteanslag og hvor stor andel utgjør koronakompensasjon. 
 
Økonomisjefen hadde ikke oversikt over dette i møtet og vil komme tilbake med svar. 
 
Votering: 
Enstemmig vedtatt. 
 
 
KS- 108/2021 Vedtak: 

1. Kommunestyret tar avviksrapport pr. 31.08.21 til orientering.  
2. Kommunestyret forutsetter at det iverksettes tiltak for å komme i balanse ved året slutt. 
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109/2021: Spørsmål og interpellasjoner 
 

Spørsmål fra Yngve Laukslett (SP) om kantklipping 
Spørsmål fra Yngve Laukslett (SP) om kommunens postliste  
Spørsmål fra Tone Grav (SP) angående Lyngmoa 
Interpellasjon fra Malin Abrahamsen (MDG) angående avkortning av sosialstønad mot barnetrygd 
Spørsmål fra John Helmersen (SV) angående avhending av innbo og gjeldstander fra gamle ABBS 
Spørsmål fra John Helmersen (SV) angående anskaffelse av kunst til det nye sykehjemmet 
Spørsmål fra Yngve Laukslett (SP) om bohjelp til unge med utfordringer 
Interpellasjon fra Matz Abrahamsen (H) om boutvikling i Andøy 
Interpellasjon fra John Helmersen (SV) angående gjerdeplikt og gjerderett 
Spørsmål fra John Helmersen (SV) om status for turistinformasjonen i Andøy 
 

 

 
 

 
 
Kommunestyret 11.10.2021: 
 
Behandling: 
 

Yngve Laukslett (SP) stilte følgende spørsmål: 
Kantklipping langs Bleiksveien var tydeligvis ikke en prioritert oppgave i sommer. 
Innfartsveien til kommunesenteret var overgrodd, og ugress ble ikke klippet ned før juli 
måned nesten var passert. «Jungel tilstander» langs hovedveien kan ikke godtas. Det er 
trafikkfarlig og ser ikke pent ut. Vi skal være en trafikksikker kommune. Vi skal være en 
turistkommune. Vi skal være en kommune som fremmer bolyst. Da må vi gjøre dette i 
praksis og ikke bare snakke om det. 
 
Nå er kantklipping en fylkeskommunal oppgave, men jeg regner med at Andøy kommune 
kan gi noen tydelige signaler omkring hva som forventes. Jeg minner også om at det er flere 
private aktører i Andøy som kan overta en slik jobb dersom fylket ikke har ressurser til å selv 
utføre jobben. 
 
Jeg legger også merke til at en del av brosteinen ved den nye innfartsveien til Andenes 
sentrum er i ferd med å dekkes av mose og ugress. Det må gjøres en jobb med å 
vedlikeholde traseen til Andenes sentrum ellers blir den fort slukt av naturen. 
 
Spørsmål: Hva kan kommunen gjøre for at innfartsveien til kommunesenteret fremmer 
trafikksikkerhet, bidrar til positive opplevelser for turister og øker bolyst til innbyggerne i 
kommunen?  
 
Rådmannen svarte: 
Drift og vedlikehold av fylkesvei 82 er en oppgave som finansieres og ivaretas av Nordland 
Fylkeskommune. Andøy kommune har ikke anledning til å styre verken det fylkeskommunale 
vedlikeholdsbudsjettet eller prioriteringen av ulike vedlikeholdsoppgaver. Både innbyggere, 
Andøy kommune og andre interesser vil kunne stille spørsmål til fylkeskommunen om 
hvordan innfartsveien til Andenes prioriteres. 
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Yngve Laukslett (SP) stilte følgende spørsmål: 
Det er et viktig demokratisk prinsipp at skriftlig kommunikasjon til og fra de tre offentlige 
forvaltningsorganene stat, fylke og kommune skal være åpen og tilgjengelig for allmenheten. 
I kommunesektoren er postjournalen en viktig kilde til informasjon. Her kan innbyggere følge 
med på saker av interesse, det være seg reguleringsplaner, byggeprosjekter, tilsyn, 
ansettelser o.l.  
 
Når en går til hjemmesiden til Andøy kommune er det åpenbart at kommunens postjournal 
har et betydelig forbedringspotensial. Dersom vi sammenligner Andøy sin journal med 
nabokommunen Sortland, så har jeg vanskelig å forstå hvorfor vi har en slik bruker-uvennlig 
løsning i Andøy.  
 
På nettsiden til Sortland kommune er det lekende lett å søke etter dokumenter og lese disse 
så fremst de ikke er unntatt offentligheten. Dette er ikke mulig på nettsiden til Andøy 
kommune. Her blir publikum presentert et dokument med «dagens post» uten at publikum 
har mulighet til å se eller laste ned aktuelle dokumenter. Dersom noen ønsker å lese 
dokumenter i en sak så må de ta kontakt med kommunen for å få disse tilsendt.  
 
Politisk nivå er klar over at mange avdelinger er presset på tid og ressurser. Da vil det være 
et effektiviseringspotensial å skaffe en journalløsing der brukerne selv kan søke etter og lese 
aktuelle dokumenter. Slik som postjournalen er så er det nærmest umulig å følge med på en 
sak over tid. For innbyggere på Sortland er dette uproblematisk. 
 
Spørsmål: Ser ordføreren viktigheten og nytten av en brukervennlig postjournal og vil 
ordføreren følge opp effektiviseringspotensialet i denne saken jf. Kommunestyrets vedtak 
om LEAN og digitaliseringsstrategi.   
 
Rådmannen svarte: 
Andøy kommunes administrasjon er kjent med problemstillingene som 
kommunestyrerepresentant Yngve Laukslett fremhever. Derfor har Andøy kommune 
igangsatt et initiativ for å oppgradere vårt saksbehandlingssystem, herunder den delen av 
systemet som understøtter publisering av informasjon på vår hjemmeside, så vel som søk i 
postjournalen. Leverandør er valgt, og kontrakten vil snart være gjenstand for forhandlinger. 
Planen er at prosjektet igangsettes på nyåret 2022.  
 
For å understøtte denne oppgraderingen har rådmannen igangsatt en kartlegging av 
saksbehandlingsflyten med utgangspunkt i henvendelser som treffer publikumssenteret. 
Dette for å få bedre innsikt i interne prosesser, med tanke på å forbedre dem. Denne 
kartleggingen kan betraktes som første steg i et LEAN-prosjekt. 
 
Tone Grav (SP) stilte følende spørsmål: 
Hva er status vedrørende utbygging av Lyngmoa på Bleik? 
 
Rådmannen svarte: 
I avtalens punkt B1 skal Andøy kommune forplikte seg til å overdra den del av eiendommene 
gnr. 39 bnr. 126 og 575 i Andøy kommune som omfattes av Lyngmoa del 1. Nevnte 
bruksnummer har ikke samsvarende grenser med del 1 og 2 i reguleringsplanen. Dette 
innebærer at bruksnumre først må slås sammen etter matrikkelloven §18. Dette er utført. 
Det må deretter foretas en oppmålingsforretning etter matrikkellova §6 der det defineres en 
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eiendomsgrense i skillet mellom Del 1 og Del 2 i reguleringsplanen. Før dette kan gjøres må 
det ryddes i eiendommens heftelser, se nedenfor. 
 

Etter avtalens punkt B6 skal eiendommen overdras fri for pengeheftelser. Eksisterende 
pengeheftelser skal slettes av kommunen for egen regning. Eiendommen har i overkant av 
50 heftelser av varierende art. Sletting av pengeheftelser er et krevende arbeid som tar tid, 
fordi rettighetshaveren må erklære at heftelsen er bortfalt. 

Administrasjonen har jevnlig dialog med Bleik Entreprenør AS. Selskapet er tilbudt å overta 
eiendommen med påhefte av en del heftelser, men har ikke bekreftet at dette aksepteres. 
Det er også en viss mulighet for at enkelte pengeheftelser ikke lar seg slette som følge av de 
spesielle eiendomsforholdene på Bleik. Administrasjonen fortsetter arbeidet med å 
forberede eiendommen for salg i henhold til avtaleutkastet. 

Malin Abrahamsen (MDG) la frem følgende interpellasjon: 
Avkorting av sosialstønad mot barnetrygd. 

Andelen barn i Andøy Kommune som lever i fattigdom var i 2019 12.9 %, over 3 % høyere 
enn snittet i Nordland, og trenden har i mange år vært stigende. Til tross for dette har Andøy 
Kommune valgt en praksis hvor sosialstønaden avkortes mot barnetrygden, en praksis som 
direkte rammer de fattigste barna vi har.  

Der majoriteten av Andøys barnefamilier nylig kunne nyte godt av økt barnetrygd og enda 
litt bedre råd, opplever de fattigste familiene at kommunen tar de ekstra kronene - fordi 
sosialhjelpen blir kuttet med like mye som barnetrygden øker.  

Barnefattigdommen er høyere i kommuner som avkorter sosialhjelpen mot barnetrygden, og 
Miljøpartiet de Grønne mener at Andøy Kommune må ta arbeidet mot barnefattigdom på 
alvor og endre dagens praksis. 

Andøy Kommune har en utfordrende økonomi, men vi kan ikke la de svakeste familiene i 
kommunen ta kostnaden. De sosiale og økonomiske konsekvensene ved barnefattigdom er 
for store til at vi har råd til å ikke gjøre alt vi kan for å få bukt med det. 

Hva mener ordføreren om valget av metoden om avkorting av sosialhjelp mot barnetrygd i 
Andøy kommune?   

Hvordan ser ordfører for seg å bedre status for fattige barn i Andøy kommune?  
 

Kilder:  

Redd Barna, Barnetrygd for alle – unntatt de som trenger den aller mest?, 2021. 
Barnefattigdom.no 

 
Rådmannen svarte: 
NAV Andøy beregner barnetrygden som en del av inntekten – det betyr at det blir en 
«avkorting» i beløpet som utbetales i sosialhjelp. 
Som eks; en person med fire barn har utbetalt kr 4216,- i barnetrygd pr måned. Skal denne 
inntekten holdes utenom vil det bli tilsvarende mer utbetalt i sosialhjelp. Praksis er hjemlet i 
kommunestyrevedtak mange år tilbake. 
 
NAV er forpliktet å gjøre særlige undersøkelser der det er barn, og det gis informasjon og 
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oppmuntring om å søke om ekstra tilskudd til eks fritidsaktiviteter eller lignende. 
Det gjøres også en individuell vurdering i forhold til norm – sammensetning av familien, 
alder på barna, om det er en enslig forsørger eller de er to. 
 
Malin Abrahamsen (MDG) la frem følgende forslag til vedtak: 
 
1. Andøy kommune ønske å endre dagens praksis med å regne barnetrygden som inntekt og 
avkorte sosialhjelpen mot barnetrygden. 
 
2. Kommunestyret ber rådmannen utrede den økonomiske kostnaden ved å ikke regne 
barnetrygden som inntekt til førstkommende kommunestyremøte. 
 
 
Votering: 
Vedtatt med 22 stemmer for og 1 stemme mot. 
 
VEDTAK 
1. Andøy kommune ønske å endre dagens praksis med å regne barnetrygden som inntekt og 
avkorte sosialhjelpen mot barnetrygden. 
 
2. Kommunestyret ber rådmannen utrede den økonomiske kostnaden ved å ikke regne 
barnetrygden som inntekt til førstkommende kommunestyremøte. 
 
 
John Helmersen (SV) stilte følgende spørsmål: 
AVHENDING AV INNBO OG GJENSTANDER FRA GAMLE ABBS – HVA GJENBRUKES OG 
HVORDAN KAN MAN AVHENDE DET ØVRIGE TIL INNTEKT FOR Å ANSKAFFE UTSTYR TIL DET 
NYE SYKEHJEMMET 
Det har flere ganger vært stilt spørsmål i kommunestyret om hva man skal gjøre med det 
gamle bygget som ABBS nå skal tas ut av bruk. Så langt har vi som politikere ikke fått 
utredning fra administrasjonen. 
 
Likevel; det er vel nå snart klart for innplassering av inventar/utstyr i nybygget for 
sykehjemmet på Åse. I den forbindelse har jeg fått spørsmål fra allmennheten og stiller til 
ordfører følgende 
 
SPØRSMÅL: 
 
Hvordan gjenbrukes eventuelt utstyr fra det gamle sykehjembygget? 
 
Hva gjør man med utstyr/inventar som ikke gjenbrukes: er det f.eks. mulighet til å holde 
åpent salg av dette i likhet med «garasjesalg», og at inntektene av salg kan benyttes til å 
skaffe utstyr som ikke er innafor vedtatt budsjett for det nye sykehjemmet?  
 
Rådmannen svarte: 
Arbeidet med nytt sykehjem går nå fra byggefase og inn i en ny fase med prøvedrift. Det 
pågår blant annet forberedelser hos Pleie og Omsorg, Teknisk, IT og Støttefunksjonen for å 
kunne overta bygget. Overtakelse av drift av et nytt sykehjem er en kompleks oppgave der 
en lang rekke aktører skal koordineres.  
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Investeringsrammen i prosjektet er 117,6 millioner kroner eks.mva. Administrasjonen ser at 
totale kostnader i prosjektet nærmer seg dette beløpet, men man regner med at prosjektet 
kan avsluttes innenfor vedtatt ramme og innenfor tidsplan. Dersom administrasjonen ser at 
kostnadene vil overstige vedtatte investeringsramme vil det bli fremmet en sak til politisk 
behandling. Ved et eventuelt behov for en økt investeringsramme vil gjennomføring av 
«garasjesalg» av eldre inventar ikke være en del av administrasjonens utredning. Dette 
begrunnes i to forhold: 

1. Administrasjonens vurdering at et såkalt «garasjesalg» av helt eller delvis 
utrangert inventar fra et sykehjem i liten grad vil generere inntekter, når en ser 
dette i sammenheng med bruken av personalresursser til å gjennomføre dette. 
Kostnaden med gjennomføring av en slik aktivitet vil fort tilsvare salgsinntekten. 

2. Inventarbudsjettet for gamle ABBS har i flere år blitt redusert fordi en ikke vil 
gjøre større investeringer i en tjeneste som vil kunne få andre behov i et nytt 
bygg. Innskrenkninger i inventarbudsjettet har også vært benyttet som et 
budsjettmessig innsparingstiltak. Som følge av dette er inventaret i gamle ABBS 
i stor grad utrangert. Det foreligger likevel en plan for brukbart utstyr, som vil 
bli flyttet til det nye sykehjemmet. Blant annet er det kjøpt inn en del nye stoler 
med hjelp fra pårørendeforeningen i 2019. Disse kan brukes videre. 

Ordføreren oppfordret administrasjonen til å ta kontakt med venneforeningen ABBS for å 
avklare om det er interesse for et eventuelt «garasjesalg» i regi av venneforeningen ABBS. 

 
John Helmersen (SV) stilte følgende spørsmål: 
ANSKAFFELSE AV KUNST TIL DET NYE SYKEHJEMMET 
Fra media har man registrert at det er arbeid på gang for å anskaffe/velge ut 
kunst/utsmykking som skal på plass i det nye sykehjembygget i Andøy. 
 
SPØRSMÅL: 
 

1. Hvordan tar man vare på kunst/utsmykking fra det gamle sykehjemmet? 
2. Hvordan velger man ut ny kunst/utsmykking – er det utpekt en kunstfaglig 

komite som foretar valget? 
3. Har for øvrig Andøy kommune oversikt over kunstverk som kommunen eier; 

betegnelse på kunstverk, når og hvordan anskaffet, hvor befinner objektet seg, 
verdi mm.? 
 

Rådmannen svarte: 
All kunst som henger på ABBS er blitt gjennomgått. Bilder og kunstverk er blitt tatt bilde av 
og lagt ved i anbudspapirene slik at kunstnerne kan vurdere om noen av de eldre 
kunstverkene kan benyttes sammen med de nye. Det er mange vegger som skal utsmykkes 
og vi vil få bruk for både eldre og ny kunst.  
 
Det er prosjektgruppen for det nye sykehjemmet på Åse som vil være ansvarlig for å velge ut 
kunsten / utsmykkingen etter tilbudene har kommet inn.  
 
I Utlånssystemet vi benytter på biblioteket er det en modul for registrering av kunst. 
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Bibliotekar, Grete Rosbach er i gang med å lage en oversikt over kunst som henger rundt i 
kommunale bygg. Hun vil bli informert om de nye verkene som kommunen kjøper inn.  
 
Ordføreren oppfordret administrasjonen til å konsultere en lokal kunstner for å bistå i en 
vurdering av eksisterende kunst sin kunsttekniske verdi før man avhendet. 
 
 
Yngve Laukslett (SP) stilte følgende spørsmål: 
 
Erfaringer fra flere kommuner tilsier at oppfølgingstiltak for ungdom er lite hensiktsmessig 
dersom boligsituasjonen er krevende. En tilfredsstillende bosituasjon må på plass for å 
lykkes med studier eller arbeidsrettede tiltak.  

Noen ungdommer og unge voksne mestrer ikke alle aspekter ved å bo og har dermed behov 
for oppfølgingstjenester. Mange kommuner har derfor et botilbud og et team med 
miljøarbeidere til unge med utfordringer for å trygge dem slik at de kan lære seg å bo uten å 
være avhengig av hjelp.  

Kommunestyret er kjent med skolene i kommunen har en høy andel elevene som har behov 
for tiltak som ikke kan gjennomføres innenfor rammen av den vanlige undervisningen. Det er 
derfor grunn til å tro at noen ungdommer vil ha behov for oppfølging når de er ferdig med 
den kommunale skolen og skal lære seg å bli selvstendige mennesker.  

Spørsmål: Har kommunen oversikt over behovet for et «botilbud» der ungdommer og unge 
voksne får hjelp til å lære seg å klare seg selv? Hvilke tiltak kan kommunen sette inn for å 
hjelpe de som har utfordringer med å klare seg selv i egen bolig? 

Ordføreren svarte: 
Ordføreren takker for spørsmålet. 
Ut fra de som er registrert på NAV i dag i alderen 18 – 29 år, med stort behov for 
oppfølging/tilrettelegging, kan vi anslå at mellom 10 og 15 av disse vil ha behov for et 
tilrettelagt botilbud i dag eller i løpet av de nærmeste årene. 
I samarbeidet mellom NAV, helsestasjonen og videregående skole avdekkes det nye behov 
med jevne mellomrom. Det kan være elever som må ha tilpasset undervisning, eller ungdom 
som bor i fosterhjem og som skal ha et tilbud når de har passert 18 år. 
 
Et ønsket tiltak har over tid vært utegående miljøarbeidertjeneste, gjerne i samarbeid med 
rus/psykiatritjenesten, NAV og Andøy boligstiftelse.  
 
Tidlig innsats vil være riktig inngang. Ordføreren mener dette er viktig og vil be 
administrasjonen vurdere hvordan dette kan løses og finansieres og komme tilbake senere 
med en sak. 
 
Matz Abrahamsen (H) la frem følgende interpellasjon: 
Etter min oppfatning har omsettingen av boliger i Andøy økt de siste årene og prisveksten 
har vært positiv. Likevel opplever jeg at det er stagnasjon når det gjelder utviklingen av 
boligmarkedet i Andøy. Med bakgrunn i utviklingen av næringslivet i kommunen vet vi at det 
vil være behov for flere andværinger. Potensialet for etablering av nye boligformer burde 
derfor være til stede. Det har flere ganger vært etterlyst en plan for utviklingen av 
boligmarkedet i Andøy. 
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Gjennom Samskap og «attraktiv bostedskommune» er det nevnt flere strategier som skal 
bidra til denne utviklingen. Så vidt jeg kan se er det begrenset fremdrift på dette området. 

Jeg mener vi har dårlig tid. De fleste av våre nabokommuner utvikler boligmarkedet på en 
svært positiv måte. Vi har ingen tid å miste for å kunne tilby andværinger et mer variert 
boligtilbud i kommunen. Risikoen er at potensielle nye andværinger bosetter seg i våre 
nabokommuner. 

Hva tenker ordføreren om dette? Hva er gjort så langt og hva tenkes videre i det korte og 
lange bildet? 

Etter min mening handler dette om å være proaktiv for å legge til rette for videre vekst i 
Andøy. Og 
det handler om å ta gode initiativ for å spille ulike parter god! 
 
Ordføreren svarte: 
Ordføreren takker for interpellasjonen. 
 
En viktig del av det pågående omstillingsarbeidet er å skape attraktive bosteder i kommunen 
og gjøre kommunen til en attraktiv næringskommune. Samskap har derfor ett 
innsatsområde kalt “Attraktivt bosted” og ett som heter “Attraktiv næringskommune”. I 
årets handlingsplan for Samskap har kommunestyret og Samskaps styre vedtatt en 
delstrategi der en vil innhente kunnskap om hvordan man kan skape et attraktivt og 
differensiert boligmarked.  

Det er gjennomført en kunnskapsinnhenting i regi av Samskap som konkluderer med at 
livsfase, tidligere bosted og status er sterkere preferanser for boligvalg enn alder. Det vil si at 
det er vanskelig å si hvordan en gruppe (i dette tilfellet unge) ønsker å bo.  

Under Samskaps delstrategi ligger det også et prosjekt som skal se på bygging og 
tilrettelegging utleieboliger, herunder plan for frigjøring av forsvarsboliger. Arbeidet med 
dette prosjektet er ikke igangsatt. Det er forutsatt at Andøy kommune skal være prosjekteier 
for flere prosjekter innenfor disse omstillingsområdene. 

I et overordnet perspektiv er det en kommunal oppgave å planlegge for fremtidens 
boligbehov. Herunder må kommunen legge til rette for en balansert sammensetning av 
botilbud. Denne planleggingen skjer i hovedsak gjennom kommuneplanens arealdel (KPA). 
Kommuneplanens arealdel skal angi hovedtrekkene i arealdisponeringen, gi rammer og 
betingelser for hvilke nye tiltak og ny arealbruk som kan settes i verk, samt hvilke viktige 
hensyn som må ivaretas ved disponeringen av arealene. Kommuneplanens arealdel vil ofte 
være en konkretisering av kommuneplanens samfunnsdel (KPS).  

Administrasjonen er i gang med å fornye KPA og er i en tidlig fase for innhenting av innspill 
og kunnskap. Basert på innspill og beregninger som utføres i forbindelse med planen vil man 
kunne si noe om hvordan arealer skal disponeres. Eksempelvis kan det være behov for mer 
fortetting på Andenes og åpning av enkelte nye boligfelt for eneboliger andre steder i 
kommunen. 

Administrasjonen ser at arbeidet med ny arealplan er svært resurskrevende. Som følge av 
dette vurderes det å skille ut Andenes i en egen sentrumsplan. Gevinsten kan være at 
kvaliteten øker på KPA for hele resten av kommunen. Samtidig vil en egen sentrumsplan 
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kunne løse en del særskilte arealutfordringer på Andenes. Dette vil i så fall fremmes som en 
egen sak for kommunestyret. 

Det er verdt å understreke at verken omstillingsprosjekter eller planverk i seg selv vil utløse 
tiltak på boligmassen. Ved behov for rehabilitering og nybygging vil dette først og fremst 
være et privat initiativ. Det er en svært viktig faktor for bolyst at eksisterende boligmasse 
renoveres og tilpasses dagens behov, men dette faller utenfor kommunens ansvarsområde. 
Utviklingen av boligmarkedet i Andøy skjer med utgangspunkt i privat omsetning, der tilbud 
og etterspørsel er de viktigste driverne. 

Avslutningsvis kan det nevnes at administrasjonen ser behovet for at private aktører i større 
grad engasjerer seg i boligutviklingsprosjekter i kommunen. Kommunen selv har ikke 
ressurser til å drive stimulering av disse interessene, men kan veilede om kommunens 
behov. 
 
Kommunen/Samskap bør ta initiativ til å invitere investorer/utbyggere til felles møte for å 
kartlegge interessen. Det var i alle fall ordførerens intensjon da man ba Samskap om å sette 
boform og boalternativer på dagsorden. 
 
Helmersen etterlyste hva som var gjort i administrasjonen i Andøy kommune og i Andøy 
Boligstiftelse vedørende vurderingen rundt muligheten for å etablere leie for eie.  
 
Ordføreren ba om at administrasjonen skulle finne ut status på spørsmålet. 
 
John Helmersen (SV) la frem følgende interpellasjon: 
OM GJERDEPLIKT OG GJERDERETT OG PROBLEMENE FOR BØNDER SOM ER AVHENGIG AV Å 
BRUKE UTMARKSBEITE  
I de såkalte sosiale media har det særlig de siste årene versert klager på at sau på 
utmarksbeite har kommet ut på fylkesveiene eller inn i bebyggelse. 
 
Andøyposten tirsdag 5. oktober har i reportasje om problematikken, vist til at bønder med 
sauebruk opplever uhåndterlige problemer med at utmarksgjerdene forfaller eller blir tatt 
vekk – og en haglskur av klager fra deler av befolkninga når sau kommer «på feil steder» som 
følge av forfalne/manglende utmarksgjerder.  
 
Fra Andøy SV ønsker vi at bruken av utmarka til beite, slik det er hevd og tradisjoner for i 
uminnelige tider, skal fortsette og at kommunens arealer på denne måte skal nyttes til 
matproduksjon. Likeså ser vi det viktig at kulturlandskapet, som i stor grad er formet av 
utmarksbeitebruk gjennomtidene, fortsatt skal holdes i hevd. 
  
Kommunen har landbruk som et av de prioriterte satsingsområder og det var en gledelig dag 
da det i Andøyposten omtalte moderne sauefjøset til fire millioner kroner i Breivika ble tatt i 
bruk i 2014. Andøy formannskap var like etter på omvisning der og ble presentert for 
framtidas vyer for næringa og optimistiske bønder.  Det er derfor trist at rammevilkårene for 
beite ikke er bedre tilrettelagt og tilpasset en situasjon der det nesten ikke er sauebruk igjen 
nord i kommunen.  
 
SPØRSMÅL: 
 
Hva er regelverket for gjerdeplikt/gjerderett, som åpenbart ikke fungerer i deler av Andøy 
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kommune? 
 
Hva er kommunens oppgave og plikter i forbindelse med å overholde gjerdeplikten og 
kan/skal kommunen intervenere og pålegge grunneiere å sørge for å holde utmarksgjerde?  
 
Ordføreren svarte: 
Ordføreren takker for interpellasjonen. 
 
Utmarksgjerder er en del av infrastrukturen som må være på plass før det slippes dyr på 
beite i utmarka. Der det ikke er utmarksgjerde eller naturlige skiller, kan det settes opp 
sperregjerde. Det er mange kilometer med utmarksgjerder og sperregjerder i Andøy, som 
skal sjekkes hver vår og vedlikeholdes. Dette er en uoverkommelig oppgave i enkelte 
områder, for de få som har dyr på beite. Derfor er det viktig at de som har gjerdeplikt 
opprettholder gjerdeholdet. 
 
Der det er gjerdeplikt er dette pålagt i en jordskiftedom. Det er jordskifteverket som avklarer 
retter og plikter mellom eiendommer. Hvis plikter er pålagt ved dom, er det bare en ny dom 
som kan oppheve pliktene. Det er grunneiere eller rettighetshavere som kan kreve sak for 
jordskifteretten for å få avklart retter og plikter. Kostnadene fordeles på alle partene i saken. 
 
Der det mangler gjerder og ikke finnes dommer som avklarer gjerdeplikten, kan det inngås 
private avtaler med grunneierne om oppsett av gjerder. Da må det avtales trase for gjerdet, 
vedlikehold og fordeling av kostnader. Slike sperregjerder kan etter søknad fra beitelag 
innvilges inntil 50% av anleggskostnadene, dekket gjennom tilskuddsordningen «tiltak i 
beiteområder». Normalt dekker da tilskuddet alt av materiell, slik at egenandelen er dugnad 
med oppsetting av gjerdet. Kommunen kan være behjelpelig med valg av trase, og avtale 
med grunneiere. 
 
Kommunen bør ikke være megler i privatrettslige saker, men føre dialog med flere 
interesser. Der det er vilje til stede, vil det til slutt komme en løsning. I områder der 
gjerdeplikt er pålagt ved dom er det ikke kommunen, men andre instanser som gir pålegg. 
En jordskiftedom gir tvangsgrunnlag. Namsmannen kan gi fullmakt til å utføre arbeidet på 
plikthaverens bekostning. 
 
Når veien går gjennom utmarka/beiteområdet må man være forberedt på at det vil være dyr 
langs fylkesveien på samme måte som i andre deler av landet. 
 
Ordføreren vil peke på at det er mange andre forhold som spiller inn.  Årsakene er mange, 
og det er nok flere forvaltningsnivå og politiske nivå som må dele ansvaret. Kanskje har 
kommunen minst skyld i at ting har fått en slik utvikling innen landbruket da 
landbrukspolitikken fastsettes nasjonalt. 
 
Hvis man ser på utviklingen innen landbruket, og innen sau og beitenæringen spesielt, så der 
det en kombinasjon av flere uheldige omstendigheter og sammenhenger som det ikke kan 
løses med et enkelt grep eller quickfix.  
 
Det er en sammenheng mellom økonomi, høy arbeidsledighet, tynt produksjonsmiljø, store 
kostnader, stor konkurranse om utmarksarealene spesielt, men også innmarks arealer til 
ulike formål spesielt fra allmenheten, endret bruk av utmarksressursene og privat 
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eiendomsrett i Norge som samlet sett gir en stor kompleksitet i saksfeltet. Alt henger i hop 
med alt. 
 
Manglende kunnskap, respekt for de ulike rettsprinsipper og praksis for beiting, gjerding, 
høsting av utmarksressursene og ny endret bruk av utmarka med bakgrunn i mer fritid, økt 
fokus på allemannsretten samtidig som der er privat eiendomsrett i utmarka, skapet et stort 
potensial for konflikt. 
 
Ordføreren tror det viktigste kommunen kan gjøre er å være fasiliteter og medhjelper for å 
få til dialog og løsninger som kan sikre en positiv sameksistens der fortsatt beitebruk er like 
naturlig som annen anvendelse av utmarka. Derfor er det fra kommunen tatt initiativ til å få 
etablert et Utmarksråd med kommunal bistand så langt dette er mulig, der de ulike 
interessene kan møtes og de ulike behov og utfordringer kan diskuteres. Målet er å finne 
gode praktiske og økonomiske løsninger som sikrer fremtidig sameksistens. 
I tillegg blir det viktig å ivareta beiteressursene i behandlingen og revideringen av 
kommuneplanens arealdel for Andøy kommune. 
 
John Helmersen (SV) stilte følgende spørsmål: 
TURISTINFORMASJONEN I ANDØY – HVA ER STATUS 
Sommeren 2021 var turistinformasjonen stengt i juli måned - i en kommune som satser så 
vidt sterkt på turisme som Andøy gjør. 
 
SPØRSMÅL: 
 
Hva er situasjonen når det gjelder turistinformasjon i tida framover; blir tjenesten/oppgaven 
videreført på noen måte og under hvilke betingelser? 
 
Ordføreren svarte: 
Ordføreren takker for spørsmålet. 
 
Ordføreren har ikke tilstrekkelig oversikt over status for turistinformasjonen i Andøy. 
Ordføreren er ikke kjent med hvorfor man har valgt å holde turistinformasjonen stengt i juli, 
og kan derfor ikke svare på dette spørsmålet. 
Ordføreren tenker at det må være opp til aktørene innen reiselivet i kommunen å bestemme 
hva en vil prioritere av ulike ordninger for turistinformasjon. Det er mye nettbasert 
informasjon, både fra de ulike reiselivsoverbygningene i regionen og landsdelen og fra de 
ulike aktørene. 
 
 
 
110/2021: ETABLERING AV FELLES ENERGISELSKAP I VESTERÅLEN - UTTALELSE 
 
 
Forslag til uttalelse fra Andøy kommunestyre, fremlagt av Matz Abrahamsen (H), på vegne 
av SP og H, i møte den 11.10.21: 
 
Andøy kommune ønsker å utrede muligheten for å få etablert et felles 
energiselskap (kraftlag) i Vesterålen bestående av dagens tre selskap 
(Vesterålskraft, Trollfjord og Andøy Energi Holding). Et nytt selskap skal eies av 
kommunene. 
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Eierandel for de ulike kommunene avklares i prosessen. 
 
Andøy kommunestyre gir ordfører og representant for opposisjonen fullmakt til 
å delta i prosessen på vegne av kommunen. 
 
Formannskap og gruppeledere holdes løpende orientert om utviklingen 
underveis i prosessen. 
 
Endelig avtale forelegges kommunestyret for godkjenning. 
 
 
Kommunestyret 11.10.2021: 
 
 

Kjell-Are Johansen (AP) ba om vurdering av sin habilitet som adm.dir. for Andøy Energi 
Holding AS.  Han fratrådte under behandlingen, 22 representanter var til stede. 
 
Ordføreren anbefalte at Kjell-Are Johansen (AP) ble erklært inhabil. 
 
Votering: 
Kjell-Are Johansen (AP) erklæres inhabil. 
 
Tommy Lyngra Søberg (AP) ba om vurdering av sin habilitet som styremedlem i Andøy Energi 
Holding AS.  Han fratrådte under behandlingen, 21 representanter var til stede. 
 
Ordføreren anbefalte at Tommy Lyngra Søberg (AP) ble erklært inhabil. 
 
Votering: 
Tommy Lyngra Søberg (AP) erklæres inhabil. 
 
 
Ut fra en helhetsvurdering trakk Matz Abrahamsen (H) uttalelsen som ble fremlagt på 
vegne av SP og H. 
 
 
Kjell-Are Johansen (AP) og Tommy Lyngra Søberg (AP) tiltrådte, 23 representanter var til 
stede. 
 
 
MUNTLIGE SPØRSMÅL 
 
Rune Stave (SP) viste til kommunestyrets ansvar som arbeidsgiver, og ba om at 
kommunestyret får en gjennomgang/orientering om hvordan de ansattes rolle forvaltes i 
kommunen. 
 
Rådmannen svarte at det naturlige vil være å sette av tid i et kommunestyremøte til en 
orientering om arbeidsgiver- og lønnspolitikk og om hvordan arbeidsgiveransvaret utførers i 
kommunen. 
 
Arne Robert Svendsen (MDG) viste til oppslag i media angående energiselskaper, og at det 
har vært dialog mellom ordførere om dette, og stilte spørsmål om hvordan politisk nivå i 
kommunen vil bli inkludert. 
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Ordføreren svarte at han har vært i dialog med flere ordførere i andre kommuner for å se på 
muligheter for hvordan man i fellesskap kan løse forskjellige saker vedrørende forvaltning av 
de ulike energiselskapene. 
 
Ordføreren mener at det er styret for vårt energiselskap som har de beste kunnskapene for å 
gi råd om hvilke konsekvenser de ulike bud på Andøy Energi Holding AS kan medføre og 
hva som er riktig å gjøre sett ut fra selskapets situasjon. 
 
Intensjonen med forslaget til uttalelse som ble lagt frem og trukket, var at man i fellesskap 
skulle fremskaffe best mulige kunnskaper om hva er som mulig, realistisk og fornuftig å 
gjøre. Og et forslag vil selvfølgelig bli lagt frem for kommunestyret for endelig beslutning, det 
var intensjonen. 
 
Arne Robert Svendsen (MDG) viste til brev fra MDG til kommunen angående avløpsrensing 
for sykehjemmet på Åse, samt til svar på dette brevet.  Han stilte spørsmål om disse brevene 
kan legges frem for kommunestyret som referat. 
 
Teknisk sjef svarte at han ikke er kjent med saken og må komme tilbake med svar. 
 


